

臺灣工藝郵票

114年
9

集郵 報導

◆特761
臺灣工藝郵票



● 貼(護)票卡



● 預銷首日戳套票封



● 郵票全張



● 郵摺



特761.1 400,000



特761.2 400,000



特761.3 400,000



特761.4 400,000



發行日期：民國 114 年 6 月 6 日

全張枚數：20 (5 × 4)

用 紙：燐光郵票紙

設 計 者：大觀視覺顧問股份有限公司

承 印 者：鉅冠印刷股份有限公司

票 幅：30 × 40 (毫米)

刷 色：彩色

印 法：平版

齒 度：13½ × 12½

為闡揚臺灣工藝之美，以國立臺灣工藝研究發展中心典藏之〈蘭草提籃〉、〈漫舞〉、〈山影〉及〈三角錐型花器〉為主題，發行郵票1套4枚，圖案簡介如下：

一、顏水龍、謝春子〈蘭草提籃〉（面值8元）：本件作品為纖維工藝，提籃造型、大小各異，為顏水龍先生繪製設計圖、謝春子女士以蘭草編織，散發著獨特的草香，呈現簡約大方的生活美學。

二、林葆家〈漫舞〉（面值8元）：本件陶藝作品以優美的大弧面創造出豐腴圓潤之感，器物上不同的色釉及自由舞動的點線條面，好似在遼闊的天地間，有無限律動的生命力。

三、賴高山〈山影〉（面值8元）：本件漆藝作品結合古典與抽象主義，以高腳供盤為造型，底部以山形圖案為主，點綴邵族原住民元素，器之上緣以藍色為基調，配上貝殼貼附，中央襯以蕾絲貼附，隱喻日月潭蘊含的景觀文化之美。

四、黃塗山〈三角錐型花器〉（面值8元）：本件竹藝作品以菊花紋編法起底，主體採用山道紋編製，再以竹條斜插呈三角錐形的紋飾，煮染色再以生漆擦拭塗裝，整體環繞連續、疏密有致，器形敦厚穩重。

配合郵票發行，特推出「臺灣工藝之美郵摺」，整體設計以工藝作品結合生活美學，象徵永續與傳承，典雅大方，內含郵票4枚及明信片1張，極具收藏價值。

顧客如有需要，郵票請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「i集郵」(<https://stamp.post.gov.tw>)訂購。

附帶發行：

- | | |
|---------------------------|------------|
| 1.首日封 (195毫米 × 120毫米) | 每個新臺幣 5 元 |
| 2.貼票卡 | 每張新臺幣 10 元 |
| 3.護票卡 | 每張新臺幣 10 元 |
| 4.活頁集郵卡 (含護卡套) | 每張新臺幣 10 元 |
| 以上均自民國 114 年 6 月 4 日開始發售。 | |
| 5.預銷首日戳低值封 | 每個新臺幣 13 元 |
| 6.預銷首日戳套票封 | 每個新臺幣 37 元 |
| 7.郵摺 | 每本新臺幣250元 |
| 以上均自民國 114 年 6 月 6 日開始發售。 | |

一、郵摺請上網至「i集郵」(<https://stamp.post.gov.tw>)訂購或向各地郵局預約購買。

二、其他附帶發行票品請向臺北北門郵局、北投郵局、南港郵局、內湖郵局、木柵郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、三重中山路郵局、新莊郵局、新店郵局、淡水郵局、樹林郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、豐原郵局、彰化中央路郵局、員林郵局、南投三和郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新營郵局、佳里郵局、新興郵局、岡山郵局、鳳山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、羅東郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公中正路郵局洽購或上網至「i集郵」(<https://stamp.post.gov.tw>)訂購，或向各地郵局預約購買。

◆ Taiwan Crafts Postage Stamps



Sp.761.1 400,000



Sp.761.2 400,000



Sp.761.3 400,000



Sp.761.4 400,000

Customer Service Hotline: 0800-700-365

Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone

Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:

Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.

No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <http://www.post.gov.tw>



Postal Stamps Mall

First day of issue	June 6, 2025
Sheet composition	20 (5 × 4)
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Designer	Delta Design Corporation
Printer	Jiuh Guan Security Printing Company
Stamp size	30 × 40 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Perforation	13½ × 12½

To promote the beauty of Taiwan crafts, Chunghwa Post has released a set of four stamps featuring works from the National Taiwan Craft Research and Development Institute: *Rush Baskets*, *Exuberant Dance*, *Mountainscape*, and *Triangular Awl-Shaped Basket*. The stamps are described below:

1. Yen Shui-Long and Xie Chun-Zi's *Rush Baskets* (NT\$8): These fiber pieces, varying in shapes and sizes, were designed by Yen Shui-Long and woven by Xie Chun-Zi using rush. They emit a distinctive fragrance of rush and embody simplicity and elegance in lifestyle aesthetics.
2. Lin Pao-Chia's *Exuberant Dance* (NT\$8): This ceramic piece evokes a sense of fullness through its elegant, sweeping arcs. The surface is glazed with colorful, free-flowing dots, lines, and planes, symbolizing the infinite rhythms of life pulsating between heaven and earth.
3. Lai Kao-Shan's *Mountainscape* (NT\$8): This lacquer piece combines classicism and expressionism, adopting the traditional high tray as its shape. The bottom features a mountain motif adorned with elements of Thao tribe. The upper edge uses blue as the base tone and is decorated with shells, while the center is embellished with lace. It demonstrates the scenic beauty of Sun Moon Lake.
4. Huang Tu-Shan's *Triangular Awl-Shaped Basket* (NT\$8): This bamboo

piece is woven with a chrysanthemum pattern at the base, while the body features with a mountain road pattern. Bamboo strips are diagonally inserted to form conical shapes, and the piece is then dyed and finished with raw lacquer. The design of it is continuous and well-structured, with a solid and stable form.

A folio containing a set of four stamps and one maximum card has been released along with the stamps. The design combines artisanal craftsmanship with life aesthetics, symbolizing sustainability and heritage. With its elegant and refined style, the folio is worth collecting.

To purchase postage stamps, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$5 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$10 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$10 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$13 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$37 apiece
- (6) Stamp folio: NT\$250 a copy
 1. Stamp folio will be available on line at <https://stamp.post.gov.tw>. Pre-order is also acceptable in other branches.
 2. Relative philatelic products will be available at the following branches: Taipei Beimen, Beitou, Nangang, Neihu, Muzha, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Sanchong Zhongshan Rd., Xinzhuang, Xindian, Tamsui, Shulin, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Fongyuan, Changhua Zhongyang Rd., Yuanlin, Nantou Sanhe, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinying, Jiali, Xinxing, Gangshan, Fongshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Luodong, Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd. or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>. Pre-order is also acceptable in other branches.